



Euskadi- Cuba elkartetik gure erabateko errefusa adierazi nahi dugu, Donald Trump, Estatu Batuetako lehendakariak, Kubarekiko politikari buruz iragarritako neurri berrien kontra. Dudarik gabe, Barack Obama- ren administrazioaren garaian hasitako “normalizazio” prozesua pausu positiboa izan zen eta garrantzi handia izan zuen bi aldeko harremanetan, baina ez zuen Kubaren kontrako blokeo ekonomiko, komertzial eta finantzarioa eragin oinarrizko aspektuetan eta gaur egun blokeo hau oraindik indarrean dago, horregatik salatzen dugu.

Garrantzitsua izan zen, lehenengo eta behin, berrogeita hamar urte baino gehiagoz Uhartearen kontra egindako politika imperialaren porrotaren onarpenerako. Bigarrenez, independentzia, subiranotasun eta determinazio askea bezalako printzipioak koherentzia, duntasun eta tinkotasunez babesten direnean eraso, mehatxu eta xantaieen gainetik, herri iraultzaile batek lortu dezakeena erakutsi zuen, nahiz eta hauek planetako herri boteretsuenetik etorri.

Ikuspuntu honetatik, Estatu Batuetako eta ez Kubako goberrnua da bizkarra ematen diona harremana normalizatzeko aukerari, blokeoa malgutu zuten neurri positibo batzuen itzultze partziala burtu zuelako. Estatu Batuetako gobernu da, eta ez kubatar gobernu iraultzailea kubatar iraultzaren aurkako erretorika erasotzaile, dogmatiko, irrazional eta gastatura bueltatzea erabakitzan duena. Horrela jardunzeko demokrazia eta giza eskubideak aipatzen dituzte, Arabia Saudi- ri milioidun txekeak ematen dion bitartean eta Erdoganen gobernu filofazista babesten duen bitartean. Estatu Batuetako gobernu da, eta ez gobernu kubatarra lobby kubatar- amerikarren jarrera atzerakoen inposizioa onartzen duena, Estatu Batuetara emigratutako kubatar komunitatearen gehiengoaren interesen gainetik, Floridakoe estatua barne, estatubatuar eta kubatar herriari hainbat inkestek egiaztatzen duten bezala.

Hau guztiagatik, gure gaitzespen tinkoa azaltzen dugu Donald Trump- en Uhartearekiko bira atzerakoiari, eta aldiberean Kubaren kontrako blokeo ekonomiko, komertzial eta finantzarioren amaiera eskatzen dugu; Guantanamoko legez kanpoko Basearen itzulia; uhartean kontrairaultza finantzatzen duten milioidun fondoetan eta “erregimen aldaketa” burutzeko beste programa injerentzisten amaiera; Ana Belén Montesen askapena, Estatu Batuetan espetxeratua Kubaren kontrako terrorismoa ohartzeko delituarengatik.

*Comunicado de Euskadi-Cuba*

### **No al paso atrás de Trump en la normalización de relaciones Cuba-EEUU**

Desde la asociación Euskadi-Cuba queremos expresar nuestro más rotundo rechazo hacia las nuevas medidas anunciadas por el Presidente de Estados Unidos, Donald Trump, en relación a la política hacia Cuba. No hay duda de que el proceso de “normalización” iniciado durante la administración de Barack Obama significó un paso positivo y de gran relevancia en la historia de las relaciones bilaterales, a pesar de que no afectó, en lo fundamental, al bloqueo económico, comercial y financiero contra Cuba que sigue vigente y seguimos denunciando.

Fue relevante, en primer lugar, por el reconocimiento explícito del fracaso de una política imperial practicada contra la Isla durante más de cincuenta años. Y en segundo lugar, porque demostró lo que un pueblo revolucionario puede lograr cuando los principios de la independencia, la soberanía y la libre determinación son defendidos con coherencia, dignidad y firmeza por encima de las agresiones, las amenazas y los chantajes, incluso si éstos provienen del país más poderoso del planeta.

Desde esta perspectiva, la reversión parcial de algunas medidas positivas que flexibilizaron el bloqueo demuestran, una vez más, que es el Gobierno de Estados Unidos y no el de Cuba quien decide dar la espalda de manera unilateral a la posibilidad de unas relaciones normales. Evidencia que es el Gobierno de Estados Unidos y no el Gobierno revolucionario cubano quien decide regresar, una vez más, a la retórica agresiva, dogmática, irracional y desgastada contra la Revolución cubana aludiendo a la democracia y los derechos humanos mientras entrega cheques millonarios a Arabia Saudí o apoya al Gobierno filofascista turco de Erdogan. Y confirma que es el Gobierno de Estados Unidos y no el de Cuba quien permite la imposición de las posturas más reaccionarias del lobby cubanoamericano, por encima de los verdaderos intereses de la mayoría de la comunidad de emigrados cubanos en Estados Unidos, incluida la del Estado de la Florida tal y como demuestran diversas encuestas, del propio pueblo estadounidense y, por supuesto, del pueblo de Cuba.

Por todo ello, expresamos nuestra más firme condena al giro regresivo de Donald Trump hacia la Isla al tiempo que seguimos exigiendo el fin del bloqueo económico, comercial y financiero contra Cuba; la devolución de la ilegal Base de Guantánamo; el cese de los fondos millonarios que financian a la contrarrevolución en la Isla y otros programas injerencistas de “cambio de régimen”; y la liberación de Ana Belén Montes, encarcelada en Estados Unidos por el delito de prevenir el terrorismo contra Cuba.